
Zápis ze řádného zasedání Akademického senátu FSE UJEP 
ze dne 18.02.2009 

 
 
Prezenční listina:  8 senátorů 

PhDr. Petr Balek, Vojtěch Bok, Daniela Cibulková, Ing. Oldřich 
Jetmar, Ing. Petr Kačírek, Mgr. Ondřej Moc, Ph.D., Mgr. Kateřina 
Smejkalová, Bc. Martin Volf 

 
Omluveni: RNDr. Jaroslav Koutský, Adéla Holasová, Zuzana Klicnarová, 

Michaela Benešová 
 
Vedení fakulty: doc. Ing. Zdeněk Štěpánek, CSc., Mgr. Jaroslav Holas, RNDr. Karel 

Hrach, Ph.D., Ing. Pavel Pešek, CSc., Ing. Jiří Uhman, Ing. Dagmar 

Kubišová 

  

Dále jsou všechna jména přítomných uvedena bez titulů.  

 
 
 
Program řádného zasedání: 
 
1) a – uvítání členů AS FSE UJEP a zástupců vedení FSE UJEP 
 b – schválení programu jednání AS FSE UJEP 
 
2) Aktualizace dlouhodobého záměru FSE UJEP pro rok 2009 
 
3) Návrh čerpání Fondu reprodukce investičního majetku (FRIM) v roce 2009 
 
4) Různé 
 
 
 
 
Ad 1a. Předseda senátu O. Moc přivítal všechny přítomné členy AS FSE UJEP a zástupce 
vedení FSE UJEP na řádném únorovém zasedání Akademického senátu FSE UJEP. 
Konstatoval, že senát je usnášeníschopný podle prezenční listiny členů senátu, který se sešel 
na svém druhém řádném zasedání v počtu 8 členů. 
 
 
 
Ad 1b.  Schválení programu zasedání členy senátu 
 
Program řádného zasedání byl schválen přítomnými členy senátu bez připomínek (8 x PRO). 
 
Ad 2. Aktualizace dlouhodobého záměru FSE UJEP pro rok 2009 
 



 Úvodního slova se ujal proděkan P. Pešek jako předkladatel návrhu. Ozřejmil členům 
senátu způsob vyhotovení tohoto návrhu a seznámil je s tezemi, ze kterých aktualizace tohoto 
dokumentu vycházela (zejména z hodnocení Akreditační komise ČR).  
 
 Po otevření diskuse se přihlásil o slovo senátor P. Balek, který měl připomínky 
zejména k hodnocení Katedry sociální práce v předloženém dokumentu a také k doplnění 
kurzu CŽV připravovaného touto katedrou. Na jeho slova následně reagovali proděkan          
P. Pešek a děkan FSE UJEP Z. Štěpánek, kteří vysvětlili senátu, proč je takto zmíněná katedra 
hodnocena, zejména pak, že toto hodnocení vychází právě z výsledků hodnocení Akreditační 
komise ČR, které se na naší fakultě uskutečnilo. 
 
 Další připomínky k předloženému návrhu měl senátor O. Moc. Všechny své 
připomínky adresoval předkladateli návrhu, který je po všeobecném souhlasu a patřičné 
diskusi slíbil do dokumentu dodatečně začlenit (týká se to jak formálních úprav textu, tak 
významových změn, které senátor O. Moc přednesl). 
 
 Při diskusi byla zmíněna i forma podmínek pro přijetí ke studiu na FSE UJEP pro další 
akademické roky. Svoji vizi v tomto ohledu sdělil členům senátu proděkan J. Holas, který mj. 
zmínil, že již aplikované testy společnosti SCIO pro studijní obor Sociální práce budou 
podrobně vyhodnoceny a následně se vedení fakulty rozhodne, jakým směrem se budou 
nadále podmínky přijímacího řízení v dalších letech ubírat. 
 
 Poslední dotaz vznesla na vedení fakulty senátorka K. Smejkalová, která se ptala na 
systém finančního stimulu a jiné formy podpory pro akademické pracovníky, kteří se snaží 
neustále zvyšovat svoji odbornou kvalifikaci. Je to jeden z prvků, který byl také 
v předloženém dokumentu zmíněn. Odpovědi se ujal děkan Z. Štěpánek, který konkrétněji 
vysvětlil členům senátu záměr vedení FSE UJEP, který v tomto bodě bude vedení do 
budoucna prosazovat. Mj. uvedl, že stimuly pro akademické pracovníky budou pozitivního     
i negativního rázu, přičemž hlavní podpora bude směrována těm akademickým pracovníkům, 
kteří úspěšně dovrší studium v doktorandském studijním programu v řádném termínu. 
 
 Jelikož bylo k předloženému dokumentu vzneseno několik připomínek, které byly 
vedením FSE UJEP akceptovány, a tím došlo ke změně předloženého materiálu, položil 
předseda senátu O. Moc nejprve členům senátu dotaz, zda jsou ochotni o tomto dokumentu 
hlasovat s tím, že podle slibu vedení fakulty budou tyto připomínky dodatečně zapracovány: 
 
Hlasování: 8 PRO x 0 proti x 0 se zdrželo (8 přítomných) 
 
Závěr: Členové senátu budou o předloženém návrhu dokumentu hlasovat nyní. 
 
 Na základě předchozího hlasování tedy předseda senátu formuloval návrh na hlasování 
AS FSE UJEP: 
 
Návrh: „AS FSE UJEP dle § 27, odst. 1, písm. h) Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. schvaluje 
předložený návrh dokumentu Aktualizace dlouhodobého záměru FSE UJEP pro rok 2009 
za příslibu začlenění připomínek členů Akademického senátu FSE UJEP.“ 
 
Hlasování: 8 PRO x 0 proti x 0 se zdrželo (8 přítomných) 
Závěr: Návrh BYL přijat. 
 
 



Ad 3. Návrh čerpání Fondu reprodukce investičního majetku (FRIM) v roce 2009 
 
 Předseda senátu udělil úvodní slovo děkanovi FSE UJEP, který předně oznámil 
členům senátu, že z hlediska finančního pokrytí navrhovaných investicí je peněžní stav tohoto 
fondu velmi uspokojivý. K předloženým návrhům investičních záměrů byla otevřena diskuse, 
ze které nevzešly žádné kritické připomínky nebo případné doplňovací návrhy. Děkan dále 
sdělil členům AS FSE UJEP, že vedení uvítá jakékoliv další případné doplnění investičních 
záměrů v průběhu akademického roku, pokud budou smysluplná a ku prospěchu celé fakulty. 
Členové senátu tedy mohou této možnosti v případě nějakého vlastního nápadu využít. 
 
 Po ukončení diskuse se přistoupilo k hlasování: 
 
 
Návrh: „AS FSE UJEP dle § 27, odst. 1, písm. c) Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. schvaluje 
předložený návrh čerpání Fondu reprodukce investičního majetku (FRIM) v roce 2009.“ 
 
Hlasování: 8 PRO x 0 proti x 0 se zdrželo (8 přítomných) 
 
Závěr: Návrh BYL přijat. 
 
 
 
Ad 4. Různé 
 
a) Senátor P. Kačírek se jako předseda předchozího AS FSE UJEP omluvil děkanovi 
FSE UJEP za pochybení a vzniklé nedorozumění v případu přípravy návrhu nového 
Volebního a jednacího řádu AS FSE UJEP minulým senátem. Odeslal mu totiž e-mailem 
omylem špatnou verzi tohoto dokumentu, což mělo za následek další nedorozumění. Děkan 
omluvu přijal. 
 
b) Děkan FSE UJEP navrhl další postup ohledně přípravy návrhu nového Volebního a 
jednacího řádu AS FSE UJEP. Členové senátu s tímto postupem vyjádřili souhlas, přičemž 
procedurální stránku věci zajistí místopředseda senátu M. Volf, který zjistí potřebné platné 
předpisy týkající se tohoto bodu. 
 
c) Senátor P. Balek přednesl myšlenku nutnosti úpravy a konkretizace Studijního a 
zkušebního řádu FSE UJEP v pasáži týkající se kontroly studia. Dále zdůraznil, že by podle 
jeho názoru měl vzniknout vnitřní předpis, který by upravoval pravidla pro e-mailovou 
komunikaci mezi studentem a akademickým pracovníkem. Obě tyto teze byly předneseny 
k dalšímu uvážení vedení FSE UJEP. 
 
d) Proděkan J. Uhman vyzývá také prostřednictvím AS FSE UJEP studenty, aby si 
během svého studia zapisovali jako volitelné kurzy také kurzy, které jsou vedeny v anglickém 
jazyce. Zdůraznil, že tyto kurzy jsou ohodnoceny ziskem 4 ECTS (kreditních bodů) a pokud 
bude o tyto kurzy větší zájem, může fakulta snáze sestavit a otevřít studijní obor vedený 
pouze v anglickém jazyce. Takový studijní obor přiláká více zahraničních studentů ke studiu 
na naší fakultě, umožní větší kapacitní možnosti výjezdu našich studentů na zahraniční 
univerzity a zejména jim pak pomůže ve zdokonalení jejich jazykové vybavenosti pro praxi. 
Děkan FSE UJEP poté zdůraznil roli, jakou hraje znalost angličtiny v profesním uplatnění 
absolventů. 
 



 
 
Závěr zasedání:  
 

Předseda senátu následně poděkoval všem přítomným za jejich účast a za zdárný 
průběh řádného zasedání, které bylo posléze ukončeno. 
 
Plánovaný termín březnového řádného zasedání AS FSE UJEP byl stanoven předběžně na 
datum:  ST 18. března 2009 od 14:00 hod v místnosti č. 409 ve 4. patře budovy FSE UJEP 
 
Program včetně pozvánky na toto zasedání bude včas rozeslán na e-maily členů senátu, které 
uvedli ve svých kontaktech. Stejně tak budou informováni o případném svolání mimořádného 
zasedání v dřívějším termínu, bude-li to třeba. Stejným způsobem bude informováno i vedení 
FSE UJEP. 
 
 
Zapsal: Bc. Martin Volf (místopředseda AS FSE UJEP) 
 
 

Mgr. Ondřej Moc, Ph.D. 
předseda AS FSE UJEP 

 
Na vědomí: doc. Ing. Iva Ritschelová, CSc., doc. Ing. Zdeněk Štěpánek, CSc., Ing. Pavel 
Pešek, CSc., Mgr. Jaroslav Holas, RNDr. Karel Hrach, Ph.D., Ing. Jiří Uhman, Ing. Dagmar 
Kubišová, Alena Trefilová 


